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Advies 
1. Het ‘Inrichtingsplan overname exploitatie en beheer van de SportQube door de 

gemeente Nijmegen inzake de overname exploitatie en beheer van SportQube’ vast te 
stellen. 

2. De exploitatie en het beheer van SportQube per 1 juli 2025 op basis van het 
Inrichtingsplan over te nemen. 

3. Het financieel effect van de overname budgetneutraal te verwerken tussen taakveld 
5.1 (sportbeleid en activering) en taakveld 5.2 (sportaccommodaties). 

4. De brief aan de raad “Insourcing SportQube” vast te stellen, waarmee we de raad 
informeren over het besluit om de exploitatie en het beheer van SportQube per 1 juli 
2025 over te nemen. 

 

Aanleiding 

De gemeente Nijmegen is sinds 2018 eigenaar en ontwikkelaar van sportcomplex 
SportQube. Dit complex is tot stand gekomen op initiatief van gymnastiek- en 
turnvereniging de Hazenkamp en Stichting Top Judo Nijmegen. SportQube biedt ruimte 
voor top- en breedtesport, onderwijs, wetenschap, medische begeleiding en 
onderzoek/innovatie. De exploitatie van SportQube is uitbesteed aan Stichting Talent 
Centraal Nijmegen (TCN).  

TCN huurt de accommodatie van de gemeente en verhuurt ruimtes aan meerdere partijen. 
Samen met de partners is TCN er in de eerste 5 jaar in geslaagd duizenden Nijmeegse 
inwoners beter en meer te laten bewegen. De lokale maatschappelijke en sportieve impact 
van het concept is groot en waardevol.  

Uitdagingen in de exploitatie van SportQube hebben geleid tot een problematische 
financiële positie en daarmee een bedreiging van de continuïteit en het voortbestaan. Een 
van de oorzaken hiervan is dat in de oorspronkelijke businesscase (2018) een aantal 
uitgangspunten is gehanteerd die in de praktijk tegenvallen of niet werkbaar blijken te zijn. 
Dit zijn onder andere het uitgangspunt dat SportQube grotendeels door vrijwilligers 
gerund kon worden (waaronder het bestuur), tegenvallende opbrengsten vanuit verhuur 
en horeca en hogere kosten dan geraamd aan energielasten (verbruik en tarieven). De 
gevolgen van de coronapandemie op het gebruik en de stijgende inflatie hebben ook 
bijgedragen aan de financiële problemen.  In 2024 heeft het college reeds besloten de 
exploitatie van SportQube te steunen met een structurele bijdrage van € 130.000,- per jaar. 
Dit is opgenomen in de stadsbegroting 2025-2028.  

In oktober 2022 is, in samenwerking met het bestuur van TCN, een situatieanalyse gestart. 
Doel hiervan was om de structurele financiële en organisatorische problemen als ook de 
mogelijke oplossingen in kaart te brengen. Naast het constateren van een structureel 
financieel tekort in de exploitatie is ook geconstateerd dat het voor TCN (voornamelijk 
organisatorisch) niet haalbaar is om de exploitatie en het beheer van SportQube te 
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continueren.  Om die reden is het noodzakelijk dat de gemeente de exploitatie en het 
beheer overneemt van TCN. Het Sportbedrijf van de gemeente heeft de benodigde 
expertise en organisatorische capaciteiten om SportQube op professionele wijze te 
exploiteren en te beheren en zorgt daarmee dat SportQube gezond kan voortbestaan.   

 
Beoogde impact: uitvoering 
Het besluit verhoudt zich tot ambitie 1 in het programma Sport van de Stadsbegroting: 
“We maken een leven lang sporten en bewegen mogelijk voor alle inwoners met goede, 
toegankelijke sportaccommodaties en een beweegvriendelijke openbare ruimte”.  
 
Dit voorstel is een onderdeel van doel 1.1., “We zorgen voor goede en bereikbare 
beweegvoorzieningen, verspreid over de stad”.  

 
Argumenten 

1.1 Het Inrichtingsplan geeft richting aan een zorgvuldige overname van SportQube 
door gemeente Nijmegen  
Uitgangspunt is dat er sprake is van Overgang van Onderneming. Op grond 
hiervan dient een Inrichtingsplan te worden opgesteld. Het Inrichtingsplan geeft 
aan waarom, op welke wijze en wanner de gemeente de exploitatie en het beheer 
van SportQube over zal nemen van de huidige exploitant, TCN. Het plan geeft 
daarmee richting en houvast omdat het handvaten biedt voor een zorgvuldige 
overname van de medewerkers, activiteiten en lopende overeenkomsten met 
huurders.  
 

2.1 Overname van SportQube door de gemeente borgt voortbestaan SportQube 
De gemeente heeft na intensieve analyse van de ontstane (financiële) situatie 
vastgesteld dat het voor TCN niet haalbaar is om de exploitatie en beheer van 
SportQube te continueren. Het bestuur van TCN deelt deze conclusie en heeft de 
gemeente, met het oog op borging van de continuïteit, gevraagd de exploitatie en 
het beheer over te nemen. De omvang en de complexiteit van de exploitatie van 
SportQube zijn te groot voor een vrijwillig bestuur en vraagt om een professionele 
organisatie. Het Sportbedrijf is verantwoordelijk voor het exploiteren en beheren 
van gemeentelijke binnensportaccommodaties en kan de continuïteit van 
SportQube wel borgen, dit is immers hun core business.  
 

3.1 We voeren de overname budget neutraal uit 
In 2024 heeft het college reeds besloten de exploitatie van SportQube te steunen 
met een structurele bijdrage van € 130.000,- per jaar. Dit is opgenomen in de 
stadsbegroting 2025-2028. Hierdoor kan de overname door de gemeente nu 
budgetneutraal plaatsvinden. We verwerken de budget neutrale overname tussen 
TV51 Sportbeleid en activeringen TV52 Sportaccommodaties bij de 2e VGM 2025. 
 

4.1   Informeren van de raad over het besluit  
Middels de stadsbegroting 2025-2028 heeft de raad reeds kennis genomen van de 
uitdagingen in de exploitatie van SportQube. Met deze brief informeren we de 
raad over het besluit om de exploitatie en het beheer van de SportQube per 1 juli 
2025 in gemeentelijke beheer te nemen.   

 



 

 

Collegevoorstel    

  Insourcing SportQube 

 
 
Kanttekeningen 
Het bestuur van TCN heeft ingestemd met de beëindiging van de exploitatie en het beheer 
van SportQube door TCN en met de overdracht van de exploitatie en 
(onder)verhuurovereenkomsten aan de gemeente middels een contractovername.  
 
Voor de overname van de huurovereenkomsten door de gemeente is medewerking nodig 
van de huurders zelf. Een aantal huurders heeft inmiddels ingestemd met de overname van 
de huurovereenkomst. We kunnen niet uitsluiten dat in een enkel geval 
maatwerkafspraken nodig zijn om te komen tot overeenstemming, dit vormt echter geen 
belemmering om de exploitatie en het beheer van SportQube per 1 juli aanstaande over te 
nemen van het bestuur van TCN.  
  
Het bestuur van TCN heeft de huidige (financiële) afspraken met haar huurders 
afgewikkeld. Tussen de gemeente en TCN zijn afspraken gemaakt over de laatste finale 
financiële afwikkelingen in het laatste kwartaal van 2025.  Indien er einde jaar sprake is van 
een negatief financieel resultaat over 2025, dan dient deze binnen de exploitatie van 
SportQube te worden opgelost.  
 
Gesprek met de stad 
In de afgelopen jaren zijn er vele gesprekken geweest tussen de gemeente, het bestuur van 
TCN en de gebruikers van SportQube. Door deze participatie is het mogelijk geworden om 
een gezamenlijke koers (TCN, gebruikers en gemeente) te doorlopen.  
 
Financiën 
In de stadsbegroting 2025-2028 is een structurele subsidie van € 130.000 opgenomen om 
het tekort in de exploitatie en het beheer van SportQube te dekken. Om die reden kunnen 
we de overname nu budgetneutraal verwerken tussen TV51 Sportbeleid en activeringen 
TV52 Sportaccommodaties bij de 2e VGM 2025.   
 
Vervolg 
Op 1 juli 2025 neemt de gemeente de exploitatie en het beheer van SportQube over van 
TCN.  
 
Bijlage(n) 

1. Inrichtingsplan  
2. Raadsinformatiebrief  


